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Kuchařské dovednosti se s 
moderní gastronomií posu-
nuly dopředu, ale na druhou 
stranu nesmíme zapomínat, 
že i dřívější pokrmy jako 
například svíčkovou nebo 
hovězí guláš si zákazník přeje 
a kuchař je musí umět uvařit, 
říká Hana Lavická, vedoucí 
učitelka pro odborný výcvik 
z OA, VOŠZ a SZŠ, SOŠS Jih-
lava.

Veronika Dawidowicz ז

Mají děti zájem o učební obor v 
oboru gastronomie? 

Děti celkově o učební obory 
zájem nemají, gastronomie není 
výjimkou.  Existují však výjimky, 
kdy žáci chtějí tento obor studovat, 
není jich mnoho. 

Jedná se převážně o žáky, kdy 
jejich rodiče v tomto oboru pracu-
jí a chtějí, aby děti v tomto oboru 
pokračovaly. 

Myslíte si, že na popularitě při-
dávají pořady typu Peče celá 
země, Masterchef…? 

Určitě ano, tyto pořady ukazu-
jí moderní gastronomii a trendy 
dnešní doby. Používání moderních 
technologií, zajímavé kombinace 

surovin – sladké a slané pokrmy a 
podobně. 

Dále jsou tyto pořady zaměřené 
na kreativitu a soutěživost – praco-
vat na sobě, být lepší. 

Dokážete posoudit, zda se učení 
například na kuchaře nějak změ-
nilo v průběhu let? Například 
zda se učí nové technologické 
postupy, normy, zda se učí vařit z 
jiných / lepších surovin,… 

Kuchařské dovednosti se s 
moderní gastronomií hodně posu-
nuly dopředu. Žáci mají k dispozici 
nové moderní programy např. kuli-
nářské umění. 

Ale na druhou stranu nesmíme 
zapomínat, na to, že i dřívější pokr-
my jako je například svíčková na 
smetaně nebo hovězí guláš jsou 

Vedoucí učitelka: Velmi málo dětí 
zůstává pracovat v oboru

pokrmy, které si zákazník přeje a 
kuchař je musí umět uvařit.

Má soutěž jako Gurmet day 
podíl na tom, aby se děti cítily 
více motivované? 

Z mého pohledu ano. Je to velká 
výzva pro učitele, ale hlavně pro žá-
ky. Žák se připravuje a na takovéto 
soutěži je pod drobnohledem špič-
kových odborníků, kteří ho berou 

jako svého kolegu, kamaráda a do 
budoucna i zaměstnance.

Máte přehled, zda děti, které 
dostudují gastro, v tomto oboru i 
zůstávají nebo chtějí zůstávat? 

V tomto oboru zůstává velmi 
málo děti, což je škoda. Hodně z 
nich se bojí zodpovědnosti, a pro-
to odchází do firem, kde vykonávají 
monotónní práci mimo svůj obor.  

Žák je 
na takovéto 

soutěži 
pod drobnohledem 

špičkových 
odborníků,

 kteří ho berou 
jako svého kolegu


